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S L O V O  S T A R O S T K Y

Vážení spoluobčané,

nastal konec období dovolených a školních prázdnin. 
Pomalu jsme vstoupili do podzimního času. Přestože 
bývá podzim krásně vybarvený, často vyvolává nostal-
gické nálady. Letos podzimní tajemno a pochmurno je 
umocněno prohibicí. Ve všech pádech se skloňuje 
slovo metanol. Bohužel za sebou zanechává mrtvé 
a zdravotně postižené. Bohudík v naší obci nejsou 
žádné jeho oběti a doufám, že ani nebudou. Vím, že 
někteří občané jsou k alkoholu velmi benevolentní,
a proto bych vás všechny chtěla opakovaně upozornit 
na potřebu vyvarovat se konzumace z neověřených 
a neidentifikovatelných balení.

Letošní podzim se také ponese v duchu voleb. Čekají 
nás volby do zastupitelstva kraje. Ve Zlínském kraji je 
22 kandidátek a je tedy z čeho vybírat. Přeji vám, 
abyste vybírali dobře a v čele kraje usedli lidé, kteří 
budou náš kraj spravovat moudře.

Nyní bych se s vámi ráda podělila o dobré zprávy: 

 V měsíci září jsme konečně splatili závazky ze 
Strážné včetně úroků. 

 Zákon o novém rozpočtovém určení daní je na 
světě a bude platit od 1. 1. 2013. Toto nové 
přerozdělení daní přinese do našeho obecního 
rozpočtu více peněz. 

 Podařilo se nám získat dotace na územní plán 
obce Hostišová ve výši 102 000,- Kč. Ten bude 
dokončen v roce 2013.

 Podařilo se nám získat dotace na zateplení 
budov. Dotace na zateplení kulturního domu by 
měla činit 1 222 000,- Kč a na zateplení požární 
zbrojnice 290 000,- Kč. Obě akce budou dokon-
čeny v roce 2013.

Na Strážné vyrostla nová dominanta obce –
krásná rozhledna. V současné době čeká na 

kolaudaci, aby mohla být otevřena veřejnosti
(předpoklad jaro 2013).

Na závěr bych chtěla popřát školákům šťastné 
zahájení nového školního roku. Vám všem přeji 
krásné babí léto a pěkný podzim.

Vaše starostka Marta Koppová
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Ze  zasedání  zastup i te l s tva

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE 26. 6. 2012:

1. Pronájem pozemků a) Schválilo nájem pozemků p.č. 

124/1 o výměře 105 m2 a 124/2 o výměře 1 578 m2, 

oba v k.ú. Hostišová, na dobu neurčitou za účelem 

sečení a sušení trávy. Nájemné činí 0,20 Kč/m2. 

Záměr pronájmu byl řádně zveřejněn a vyvěšen. 

O pronájem projevil zájem jeden uchazeč. b) 

Schválilo nájem pozemků p.č. 313/1 o výměře  2 825 

m2 a 313/2 o výměře 2327 m2, oba v k.ú. Hostišová, 

na dobu neurčitou za účelem zemědělského využití. 

Nájemné činí 0,20 Kč/m2. Nutnost zachování 

přístupu k chatě a studánce. Záměr pronájmu byl 

řádně zveřejněn a vyvěšen. O pronájem projevil 

zájem jeden uchazeč.
2. Nařízení Schválilo Nařízení č. 1/2012, kterou se ruší 

Nařízení č. 1/2011, o zajištění zimní údržby místních 

komunikací. Novým nařízením se bude ZO zabývat až 

po vypracování a schválení paspartu místních komu-

nikací.
3. VaK Zlín Vzalo na vědomí zprávu o řádné valné 

hromadě společnosti Vodovody a kanalizace Zlín a. s. 

Na příští valné hromadě se obec Hostišová nenechá 

právně zastupovat. Je nutné blíže se seznámit se sou-

časnou strukturou a provázaností VaK Zlín a Veolia 

(Moravská vodárenská) a zjistit stanovisko většino-

vého akcionáře – města Zlín a popřípadě ho podpořit 

hlasováním.

4. Spisový a skartační řád Schválilo Spisový a skartační 

plán obce Hostišová s účinností od 2. 7. 2012. Plán byl 

konzultován s ředitelem Státního okresního archivu 

Klečůvka.

5. Odkanalizování Pověřilo starostku a místostarostu 
zjištěním, jak jednotliví občané, kteří jsou napojeni 

na kanalizaci ve vlastnictví obce s výpustí do Hosti-

šovského potoka, nakládají s odpadními vodami.
Výjimkové povolení vypouštění odpadních vod může 

být prodlouženo nejvýše do roku 2015. Vydání 
takového povolení je však podmíněno předložením 
definitivního řešení. V současné době má obec

povolení do konce roku 2012. Možnosti řešení: 
1. Odkanalizování na ČOV Malenovice – investice 30 

mil. Kč, provozní náklady – přečerpávání. Tato 
varianta je v PRVKZK. Získání dotací ve výši, kdy 
by tato akce byla pro obec finančně schůdná, je 

nereálné.
2. Stavba vlastní ČOV – investice 30 mil. Kč, 

provozní náklady – přečerpávání, elektřina, denní 
provoz a údržba, odběry vzorků, po 5 letech 
generálka motorů, po 10 letech generálka 
veškerého zařízení. Tato varianta není v PRVKZK. 
Jednou z podmínek změny je minimální úspora 

15% oproti variantě v PRVKZK. Již zde nesplňujeme. 
Vysoké provozní náklady – Kdo bude provozovat? 
Musí být osoba odborně způsobilá. Investiční 
náklady jsou podhodnocené. Opravy komunikací 
a kanalizace dešťová nejsou uznatelné výdaje – to 
zvyšuje podíl obce, obec nedosáhne ani na úvěr.

3. Přiměřené čištění - obce do 500 obyvatel mají mož-
nost přiměřeného čištění, tzn. kvalita povrchových 
vod pod obcí musí být v souladu s nařízením vlády. 
Pokud tedy budou občané vypouštět přiměřeně 
předčištěné vody, můžeme se vyhnout variantě 1) 
a 2). Investice ani provozní náklady neznáme. Je 
nutné udělat průzkum a potřebný výpočet. V pří-
padě septiků a ČOV je třeba zvýšit intenzifikaci 
čištění za finančního příspěvku obce nejlépe 100%. 
V případě jímek trvat na jejich vyvážení. Návrh 
řešení – vyvážení bude provádět centrálně obec 
a občané budou platit stočné. Mnoho nezodpo-
vězených otázek, tuto možnost je třeba zvážit. Jiné 
řešení přiměřeného čištění - centrální filtry nebo 
septiky s přírodním čištěním pod obcí.

6. Odkup pozemků kolem KD pověřilo finanční výbor 
projednáním a zpracováním ekonomické varianty 
možnosti odkoupení podílů pozemků p.č. 5/3, 5/2 
a 305/1 v k.ú. Hostišová. Jedná se o hřiště, koupaliště 
a tenisový kurt. Vlastníci jsou přístupni jednání.

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE 24. 7. 2012:

1. Dotace Schválilo smlouvu o poskytnutí podpory z roz-

počtu Zlínského kraje na pořízení územního plánu 

obce ve výši 57 tis. Kč. 

2. Mikroregion Žídelná Vzalo na vědomí závěrečný účet 

Mikroregionu Žídelná za rok 2011.

3. Finanční výbor Vzalo na vědomí zprávu finančního 

výboru, který zasedal 11. 7. 2012. Předmětem kontroly 

bylo hospodaření obce, zpráva o přezkoumání hospo-

daření obce za rok 2011 – odstranění nedostatku, 

úklid obce, připravované investice, smlouva s firmou 

DAMEST s. r. o. o nájmu nebytových prostor.

4. Nájem obchodu Schválilo smlouvu o nájmu neby-

tových prostor s firmou DAMEST s. r. o. – prostory 

prodejny na KD. Nová smlouva se uzavře na dobu 

neurčitou s měsíčním nájmem 755,- Kč.

5. Odkanalizování Pověřilo starostku obce k jednání: 

a) o výši podílu obce a VaK Zlín na vybudování 

hlavního sběrače z Hostišové do Sazovic, o stanovení 

poplatku za čištění odpadních vod z obce Hostišová 

v ČOV Malenovice dle skutečného množství a vybírání 

stočného v obci Hostišová, b) o bezúplatném převe-

dení kanalizace z majetku VaK do majetku obce 

Hostišová.                                                                                 »                                                                         



Hostišovské noviny/říjen 2012                                                                                                                                                        3                               

Ze  zasedání  zastup i te l s tva
Bylo provedeno šetření v části obce, která je napojena 
na Hostišovský potok (obecní kanalizace a výusť): Počet 
napojených domů 54, z toho neřešitelných 10 (9 
septiků a 1 žumpa), řešitelných 34 (řešení: 18 septiků 
s filtrem a 16 ČOV).
Předpokládané snížení emisí asi o 60 % - plně postačuje 
pro limity. Předpokládané výdaje: 1,8 mil. Kč, pro celou 
obec 5,7 mil. Kč.
Zhodnocení možností:
1. Napojení na Sazovice – investice 30 mil. Kč, 

v případě získání plné dotace spoluúčast obce 5 
mil. Kč. Výhody – definitivní řešení, zvyšování 
limitů a dalších podmínek již nebude třeba řešit. 
Nevýhody – provozní náklady (přečerpávací stani-
ce). Obrovská investice obce bez možnosti ovlivňo-
vat výši stočného.

2. Přiměřené čištění – investice 6 mil. Kč, v případě 
získání plné dotace spoluúčast obce 600 tis. Kč. 
Výhody – zatím nejlevnější řešení bez provozních 
nákladů obce. Nevýhody – pracnost realizace.

6. Energetická optimalizace Vzalo na vědomí návrh ener-
getické optimalizace na základě předloženého energe-
tického auditu. Úspora činí 3 tis. Kč za půl roku. Na 
dalším zasedání budou předloženy smluvní podmínky.

ZASTUPITELSTVO OBCE NA ZASEDÁNÍ DNE 18. 9. 2012:

1. Střecha kostela a) Schválilo finanční příspěvek na 
opravu střechy farního kostela v Mysločovicích ve výši 
10 tis. Kč. První žádost zasílala farnost Mysločovice 
v listopadu 2011, kde žádala 50 tis. Kč. ZO vzalo na 
jednání 20. 12. 2011 žádost na vědomí s tím, že se po 
zaplacení dluhu k záležitosti vrátí.

2. Rozpočtové opatření Schválilo rozpočtové opatření č. 
4/2012. Rozpočet byl navýšen na straně příjmů i výdajů 
o 33 tis. Kč.

3. Kontrolní výbor Vzalo na vědomí zprávu kontrolního 
výboru. Program jednání: Kronika obce, Fotovolt HZP, 
vypouštění odpadních vod, nezkolaudované stavby, 
plán akcí 2012 – 2013.

4. Fotovolt Pověřilo JUDr. Jaroslavu Kučovou sepsáním 
výzvy k uhrazení dlužných částek firmě Fotovolt HZP s. 
r. o. (nerealizovaná stavba fotovoltaické elektrárny).

5. Pasport místních komunikací Schválilo pasport 
místních komunikací, který nahradil stávající pasport 
z roku 1999.

6. Clay-Eva a) Schválilo spolupráci s výsadkovými vete-
rány KVV Holešov a Skauty Holešov při akci desátého 
ročníku nočního pochodu Clay-Eva v roce 2013; b) 
schválilo podání návrhu na zaštítění 10. výročí nočního 
pochodu Clay-Eva hejtmanem kraje. 

7. Nájem pozemků Schválilo zrušení usnesení č. 
XXI/1a)Z/2012 ze dne 26. 6. 2012 o nájmu pozemků p.č. 
124/1 a 124/2, oba v k. ú. Hostišová. Nájemce chtěl 
využívat pozemky jiným způsobem, než zastupitelstvo 
odsouhlasilo, nedošlo k podpisu smlouvy.                                                

8. Zimní údržba Vzalo na vědomí zprávu o zimní údržbě. 
Je nutné najít pracovníka na její zajištění.

9. Zateplení KD a zbrojnice a) Pověřilo starostku obce 
získáním informací o podmínkách zajištění realizace 
výběrového řízení přes Regionální rozvojovou agenturu 
Východní Moravy a aukční systém Bohemia Tender na 
akci Zateplení KD a požární zbrojnice. b) Stanovilo 
pracovní skupinu ve složení Jana Dřímalová, Ing. Ivan 
Dort, Marta Koppová a Ing. Martina Mikšaníková pro 
zpracování podkladů pro zhodnocení výše a doby 
splácení úvěru potřebného k realizaci Zateplení KD 
a požární zbrojnice.
Obec získá dotace na zateplení KD a zbrojnice, realizace 
rok 2013. Pravděpodobně se bude jednat o zakázku
malého rozsahu (striktní dodržení zákona o veřejných 
zakázkách). Výše dotace není známa, přesto je nutné
zvážit výši úvěru s ohledem na rozpočet obce a jiné 
plánované akce (určit jejich důležitost).

10. Odkanalizování Na) Schválilo variantu přiměřeného 
čištění odpadních vod v obci Hostišová u rodinných 
domů, které jsou napojeny na kanalizaci ve vlastnictví 
obce. b) Schválilo záměr směny majetku vodojemu na 
p.č. 172/1 v k.ú. Hostišová a vodovodu na p.č. 172/11 
v k.ú. Hostišová (Strážná) a na p. č. 352 v k.ú. Hostišová 
(Skopalíkovo pole I. etapa) ve vlastnictví obce za 
kanalizaci v k.ú. Hostišová ve vlastnictví VaK Zlín.
Z jednání s VaK Zlín a Moravskou vodárenskou vyplynu-
lo, že do odkanalizování a řešení vypouštění odpadních 
vod nebudou investovat ani se podílet na žádném 
řešeni. V případě napojení obce na ČOV Malenovice 
budou vybírat stočné. Převod kanalizace formou akcií 
nelze, akcionářský majetek blokován z důvodu soudních 
sporů. Vyjádřili souhlas se směnou vodojemu a vodovo-
du na Strážné a Skopalíkově poli (majetek obce) s kana-
lizací, kterou vlastní VaK Zlín.
Jednání se stavebním úřadem: V případě řešení při-
měřeným čištěním prodloužení povolení k vypouštění 
odpadních vod do roku 2015. Stavební povolení bude 
nutno vyřizovat pro každý RD, může vyřídit obec na 
základě pověření vlastníků.
Bude-li celá kanalizace ve vlastnictví obce, obec může
žádat dotace. Realizace přiměřeného čištění může 
probíhat v etapách dle finančních možností. Obec by 
vybírala stočné jednotně v celé obci a vytvářela tak 
rezervu pro opravy a další budování kanalizace.

11. Nákup energií Vzalo na vědomí nabídku Energetické 
agentury Zlínského kraje na společný nákup energií 
v rámci Zlínského kraje, nabídku firmy Optimal Energy 
a Bohemia Tender (aukční systém).

12. Veřejné zakázky Schválilo směrnice k veřejným zakáz-
kám malého rozsahu.

13. Úklid KD Schválilo přijetí pracovnice na dohodu na 
úklid kulturního domu v prvním čtvrtletí 2013.

14. Kulturní akce Vzalo na vědomí kulturní akce – Beseda 
s důchodci 6. 10. 2012 a Vítání občánků 7. 10. 2012.
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Vypouštěn í  odpadních  vod
Již v minulém čísle Hostišovských novin jsem 

vás informovala o nutnosti řešit vypouštění 

odpadních vod. Naše obec je v situaci, kdy si 

nemůže dovolit tento problém odložit nebo 

dokonce neřešit vůbec. Do konce tohoto 

roku musíme nadřízeným orgánům před-

ložit koncept reálného řešení. Pokud tak 

neučiníme, hrozí obci velmi vysoké pokuty 

a stavební uzávěra. V Hostišové nebudou 

povolovány nové stavby, u kterých je nutné 

napojení na kanalizaci.

S ohledem na finanční možnosti obce 

zastupitelstvo schválilo přiměřené čištění. 

V případě řešení přiměřeným čištěním 

budeme mít povoleno nadlimitní vypouštění 

odpadních vod do roku 2015. Do té doby 

musíme akci zrealizovat. Bude velmi 

náročné zpracovat projekt a následně vyřídit stavební povolení. Projekt 

i stavební povolení bude nutné vyřizovat na základě pověření vlastníků 

pro každý rodinný dům. Bez spolupráce s vámi – s našimi občany to 

nedokážeme. Chtěla bych vás proto požádat o pochopení a spolupráci.

Začneme se zpracováním projektu na část obce, která je napojena na 

obecní kanalizaci. To znamená Horní konec a část ke kulturnímu domu. 

Budeme úzce spolupracovat s projektantem a hlavně s vámi. Budeme 

se snažit vybrat to nejvhodnější řešení, abychom co nejméně narušili 

klidný chod domácností. S každým vlastníkem budeme také 

individuálně řešit finanční stránku.

A jak se vyřeší zbývající část obce? Vedeme jednání s VaK Zlín o převzetí 

celé kanalizace do vlastnictví obce. V současné době vyjednáváme 

podmínky. Pak by i tato část byla řešena přiměřeným čištěním. Pokud 

získáme celou kanalizaci do vlastnictví obce, můžeme žádat o dotace. 

Zároveň sjednotíme stočné, které bude v celé obci vybíráno ve stejné 

výši. Stočné použijeme na opravy a novou výstavbu kanalizace.

Marta Koppová

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV KRAJŮ 
12. a 13. října 2012. 

Volební místnost (zasedací místnost OÚ Hostišová) bude otevřena v pátek od 14.00 

do 22.00 a v sobotu od 8.00 do 14.00 hodin.

OSVĚDČENÍ O ÚSPOŘE EMISÍ ZA ROK 2011

Díky rozvoji a provozu systému tříděného sběru a recyklace využitelných složek 

komunálních odpadů, včetně obalových, přispěla naše obec ve spolupráci se 

společností EKO-KOM, a.s. ke zlepšení životního prostředí a snížení „uhlíkové stopy“. 

Úspora, kterou naše obec dosáhla, představuje:

Emise CO2 ekv. 7,323 tun

Úspora energie 172 358 MJ

                VŠÍMÁME SI

Děkujeme všem, kteří se 

na konci srpna opět zapo-

jili do humanitární sbírky 

pro Diakonii Broumov, ať 

organizačně nebo věcným 

příspěvkem.

OBEC HOSTIŠOVÁ HLEDÁ PRACOVNÍKY
 zimní údržba obce – úklid a posyp chodníků, posyp cest pomocí traktorku

 úklid kulturního domu

 kronikář

Bližší informace získáte a svůj zájem může oznámit na tel. 577 121 089 nebo

725 121 105, e-mailem starosta@hostisova.cz či osobně na OÚ Hostišová 

u starostky obce.
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Poděkování
Když jsem se dozvěděl, že pan ředitel Michal Mynář 

končí na základní škole v Mysločovicích, velmi to se 

mnou zamávalo. Hned mne napadla myšlenka, čím se 

asi provinil a co tak špatného škole udělal. On ale 

naštěstí udělal pro školu a hlavně pro žáky jenom to 

nejlepší, co mohl. Velmi totiž rozumí mladé generaci

a to bylo vidět ve škole na každém kroku. Blbá nálada 

nemohla u pana ředitele nikdy zvítězit. Jsem velmi rád, 

že moji dva synové chodili do této školy v době, kdy 

ředitelem byl právě pan Mynář. Nezapomenutelné pro 

mne zůstanou vánoční akademie, které vznikly v době, 

kdy pan Mynář byl ředitelem. Vracely mne zpět do 

školních lavic a nastartovaly ve mně vánoční čas. Pod 

jeho vedením se ze šedivé školy stala škola plná barev. 

Pane řediteli, přeji Vám mnoho zdraví a štěstí na 

začátku nové etapy nejen školní, ale i rodinné. A za mé 

dva syny ještě jednou děkuji.

A teď z jiného soudku.

Koncem prázdnin se uskutečnily v naší obci hasičské 

závody. Již během prázdnin jsem sledoval, jak hasiči 

trénují u Kulturáku pod vedením svých trenérů. Začal 

jsem jim fandit a držet palce, aby u toho vydrželi.

Závody sice proběhly ve skromném duchu, ale to 

vůbec nevadilo. Počet zúčastněných mužstev nebyl 

sice velký, ale počet diváků z Hostišové byl bohužel 

ještě menší. Více totiž táhne koštování kořalky a oře-

závání prasat. Ale to se nedá nic dělat, tak to prostě je.

Na závody chodí malá skupinka stále stejných věrných 

diváků. A těm moc děkuji, že přišli a udělali si pěknou 

nedělní vycházku. Vždyť hlavně o nedělích v naší

vesnici „zdechl pes“. Proto každé oživení tohoto času 

je vítáno. A hasiči to názorně ukázali. Jen tak dál, kluci 

a holky.

A ještě se vrátím k článku, který jsem napsal v minulém 

vydání novin. Já jsem měl na mysli svědomí nás všech, 

tedy i moje, věřících i nevěřících. Nikdo ho bohužel 

nemá čisté, ale je potřeba se nad tím zamyslet 

a přiznat si sám sobě pravdu. Já třeba patřím k lidem, 

kteří raději podají ruku slušnému člověku, který je 

třeba i bezdomovec, než bohatému lumpovi, který 

škodí lidem.

P.S.: Doufám, že mne za to ořezávání prasat nebudete 

někteří kamenovat. I já mám rád vepřové.

František Vlček

Hostišovský komponovaný festival letos nově pod 

názvem Baobabyfest proběhl opět ke spokojenosti všech 

návštěvníků. Škoda jen, že Hostišovjáky, ač mají vstup 

zdarma, ani tentokrát program nezaujal.

Bábinky se v září sešly u táboráku v posezení U nás. 

Nejenže jim přálo dobré počasí, ani horko, ani zima, ale 

dobrá zábava podpořená výborným jídlem byla zárukou 

příjemného večera.

Po roční pauze se na Hostišové opět poslední srpnovou 

neděli konala hasičská soutěž.
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F o t b á l e k  s e  s t ě h u j e  d o  S a z o v i c

A je to tady. Protože asfalt pro fotbal moc vhodný není, 

začali jsme chodit hrát fotbal na umělý povrch do Sazovic. 

Vytvořili jsme partii asi dvanácti chlapů a jezdíme 

sportovat pod hostišovský kopec. Bohužel musíme platit 

nájem, ale stojí to za to. Vztahy mezi hráči jsou výborné 

a vždycky se u hry skvěle bavíme. Za to bych chtěl všem 

účastníkům poděkovat a doufám, že v tom budeme co 

nejčastěji pokračovat. Ale speciální dík patří Ondrovi 

Gábovi. On je takový tahoun, který se o to vše postaral 

a stará dál. Je prostě pro fotbal a sport zapálený. Asi se 

někteří čtenáři tomu divíte, ale je to tak.

S pozdravem František Vlček

T u r n a j  v  n o h e j b a l u

V sobotu 22. září proběhl turnaj 

v nohejbalu, do kterého se při-

hlásila tři družstva. Kvůli malému 

počtu hráčů mohlo hrát každé 

družstvo s každým. Zato o diváky 

nouze nebyla. Tady je pořadí 

medailistů 

I. Roman Munclinger, Pavel 

Vojáček, Martin Brom

II. Jiří Kopp, Radomír Karlovský, 

Libor Velísek

III. Ondřej Gabrhelík, Pavel 

Vodinský, Miroslav Krejčí

R o s ť o ,  d r ž í m e  V á m  p a l c e . . .

Já doufám, že na Hostišové není člověka, který by 

nevěděl, že na Hostišové má chatu hlavní trenér zlínských 

hokejistů pan Rostislav Vlach. 

I já jsem jako malý kluk hrával hokej za tehdejší 

Gottwaldov. Takže mám k tomuto sportu velmi kladný 

vztah. A k tomu vedu i své dva syny. I když jenom jako 

diváky přímo na zlínském zimním stadionu. Tak, jak vedl 

k hokeji mne můj tatínek.

A jsem rád, že do Zlína na hokej jezdí více fandů 

z Hostišové, kteří atmosféře přímo na stadiónu zcela 

jjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjj
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podlehli. Je to totiž úplně jiné, než sledovat 

hokej v televizi. Být uprostřed tisíce diváků, 

kteří skandují „Hoši, bojovat!“ je úžasné. Z toho 

vám někdy naskakuje i husí kůže. To se na 

vesnici nezažije, za tím se musí jet do města. 

Máme mezi diváky za ty roky již mnoho 

známých, na které se celé léto těšíme. Ta letní 

přestávka se zdá být vždy nekonečná! Ale už to 

zase začíná.

Takže, Rosťo, ať se Vám v hokejových bitvách 

daří. My, fandové z Hostišové, budeme vždy na 

stadióně. Ať si co nejčastěji zakřičíme „Góóóól!“

A snad se po dlouhých letech probojujete do 

semifinále. Bylo by to krásné!

                 VŠÍMÁME SI

V létě se na zahrádce pohostinství U nás těšila značné 

oblibě nová trampolína pro děti, možnost zahrát si zde 

pétanque využil jen málokdo.
František Vlček
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Stromy pro  Host i šovou

V obecním tisku jsem se dočetl, že nebude u kaple 

vysazena ani Gingo biloba, natož pak jinan dvoulaločný!

Co taky s ním, když vyroste jen 30 cm za rok.

Uvažujte, zda by se nehodil jeden ze 3 mých návrhů.

Tyto stromy, které vám teď přestavím, rostou na třech 

různých kontinentech, přesto mají jedno společné –

dlouhověkost.

Jako školák jsem četl knihu, kde byl vyfocen strom, 

kterým projíždělo auto. Byla to sekvoje – to je ten strom, 

který roste ve dvou národních parcích v Kalifornii. Ne 

každý doroste až 100 metrů výšky a 10 metrů šířky, ale 

i tak zůstane před ním člověk stát v úžasu.

Jeden obr tam ležel na zemi 400 let, aniž by ztrouchnivěl. 

Jiný, ten nejširší, jménem Grizzly, i když je začouzený 

a opálený a má ulomený vršek od úderu blesku, stále 

roste, protože tyto stromy nehoří. A konečně asi 80 m 

vysoká sekvoje, která měla uměle vyříznutý otvor v kme-

ni, kterým jsme procházeli a i to auto by jím projelo.

Pokud náhodou někdo z vás nemá v plánu cestu do USA, 

tak se zajděte podívat v Londýně do Přírodního histo-

rického muzea, uvnitř vystavují průřez asi šestimetrovou 

sekvojí, kde je na jejích letokruzích vyznačen třeba rok, 

kdy byla objevena Amerika (1492), a navíc ušetříte, 

v Londýně mají skoro všechna muzea vstup zdarma.

Nebo by se možná hodil baobab. Ten nejjižnější roste 

v Krugerově národním parku v Africe. Je to nádherný 

široký strom, který má uvnitř mnoho vody. Tolik, že 

i sloni se často snaží svými kly dostat dovnitř. Když jsem 

ho poprvé uviděl, byl tak fascinující, že jsem se ho musel 

dotknout. Vím, že jsem porušil zákaz opustit auto, 

a dosti tak riskoval, protože mi až pak došlo, že ta pěšina 

ve vysoké trávě nebyla vyšlapána lidmi….

Jak pro sekvoji, tak i pro baobab není problém stáří přes 

2000 let.

Třetí strom je cypřiš, nejstarší roste v Persii – Asii. Podle 

francouzských vědců má 4000 let. Ten pamatuje nejen 

začátky islámu, ale i křesťanství a buddhismu. Dokonce 

se traduje, že ho zasadil „Zaratuša“ -  zakladatel zoro-

astriánské víry. Vyznavači této víry mají v pouštních 

horách chrám ohně - Chak Chak, kde roste podle knihy 

knih strom jménem Sikomora.

Doufám, že jsem vám tímto článkem trochu 

pomohl ve výběru dřeviny vhodné k výsadně 

a jen malý dodatek na závěr, neberte si domů 

bobule z jinanu, ani když vám je budou dávat za-

darmo, protože ty by mohly učit tchoře smrdět.

Kvido Janík

4000 let starý cypřiš

Staré názvy lesů,  trat í  
a část í  obce

                   VŠÍMÁME SI

Po deseti letech se bude opakovat první 

představení dětského divadla Hastrmanův 

kožich v původním složení.

1. Na nivkách

2. Vesníky

3. Trávníky
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Dvaasedmdesát  hodin  prot i  lhoste jnost i
Zmíněných dvaasedmdesát hodin uplyne od 12. do 
14. října. Během této doby proběhne v naší republice 
řada dobrovolnických akcí. Kdykoliv ve výše 
uvedeném termínu – a zároveň jakkoliv dlouho 
v takto daném časovém rozmezí – se obětaví lidé 
v Čechách, na Moravě i ve Slezsku pustí do činností, 
jimiž pomohou druhým, přírodě, zkrátka okolí. 

A nebudou v tom sami. Tou dobou totiž přiloží ruku 
k svému vyhlédnutému dílu i jejich neznámí kolegové 
v partách nadšenců na Slovensku, v Maďarsku, 
v Rakousku, ve Slovinsku či v Bosně a Hercegovině. 
Zmíněný projekt probíhá v některých evropských 
zemích už více než deset let a za tu dobu se do něj 
zapojilo přes 200 000 dobrovolníků. U nás zvedla 
pomyslnou pořadatelskou rukavici Česká rada dětí 
a mládeže (ČRDM) a povědomí o projektu šíří pod 
názvem „72 hodin – Ruku na to!“ „Smyslem projektu 
je zapojit během dvaasedmdesáti hodin co nejvíce 
dobrovolníků a ukázat jim, že stačí málo, aby 
dokázali mnoho! Přesvědčit je, že jsou sami schopni 
změnit věci, které se jim nelíbí,“ vysvětluje místo-
předseda ČRDM Ondřej Šejtka, hlavní koordinátor. 
Pokud vás myšlenka 72 hodin zaujala, vše potřebné 
snadno zjistíte na webu www.72hodin.cz.

Pro případ, že by snad nadšencům nechyběl elán, ale 
netušili by, do čeho konkrétně se pustit, inspiraci jim 
nabídne databáze na webu příbuzného projektu 
ČRDM „Nelíbí se mi to“ (www.nelibisemito.cz). Oč 
se jedná? Komu není lhostejné, jak jeho okolí vy-
padá, má nyní k dispozici nový nástroj, jehož pomocí 
může na zanedbaný kout naší republiky alespoň 
upozornit. Prostřednictvím Facebooku pak může 
databázi míst nevábného vzhledu sdílet poměrně 
široká komunita; může o ní vést diskusi, hodnotit 
jednotlivé její položky a snažit se o dílčí nápravu.

„K dispozici je již také aplikace pro mobilní telefony,“
doplňuje Ondřej Šejtka. „Majitelé telefonů s ope-
račním systémem Android mohou jednoduše vyfotit 
například posprejovanou zeď a její obrázek pomocí 
mobilního telefonu ihned umístit do interaktivní 
mapy,“ vysvětlil, jak může přidání nového záznamu 
také fungovat.

Text na internetových stránkách projektu „Nelíbí se 
mi to“ je vcelku výmluvný: Máš plné zuby rozmlácen-
ných a zanedbaných míst, špíny a neochotných lidí? 
Nemůžeš se na to již více dívat? Ukaž, co se ti nelíbí, 
a označ to na mapě. Ať to všichni vidí! Na webu také 
probíhá hlasování o nejodpudivější kout v ČR: každý 
uživatel může přidat svůj záporný hlas – a tímto 
„lajkováním naruby“ ukázat ostatním, že ani jemu se 
dané místo vůbec nelíbí. Na monitorech svých PC si 
mohou mapu s rozrůstající se databází zobrazit –
stejně jako každý jiný – odpovědní magistrátní úřed-
níci a další činitelé místních samospráv, respektive 
majitelé daných objektů. Databáze může být užiteč-
ná jednak jim, a jednak i případným dobrovolníkům, 
kteří by se chtěli na odstranění některé z „vad na 
kráse“ – byť té sebenepatrnější – sami podílet...

Česká rada dětí a mládeže

Vítání občánků Nejmladší Hostišovjáky přivítá sta-

rostka do života v neděli 7. října 2012 ve 14.00 hodin.

Beseda s důchodci Posezení pro seniory s boha-

tým programem i občerstvením připravuje zastupi-
telstvo obce v sobotu 6. října 2012 v 16.00 hodin.

Setkání u vánočního stromu S podzimem se 

začíná blížit advent, čas na tradiční setkání u kaple. 
V neděli 2. prosince 2012 v 15.00 hodin na viděnou 
u vánočního stromu!


